
PROTOKÓŁ NR VIII/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 28 kwietnia 2015 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram VIII sesję Rady Gminy 
Kostomłoty. Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych. Rada ma 
umocowanie do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
 Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 12.03.2015 r. oraz w dniu 31.03.2015r.  
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2015. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D relacji 
Chmielów-Lisowice-Karczyce”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Piersno. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kostomłoty. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Mieczków. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piersno. 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piotrowice. 
14.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
15.  Informacje i komunikaty. 
16.  Wnioski i zapytania. 
17.  Sprawy bieżące. 
18.  Zakończenie obrad VIII  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przed dzisiejszym posiedzeniem sesji 
wpłynął wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie 
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. Uchwała 
uzyskała pozytywną opinię Komisji Budżetu. Wnioskuję o wprowadzenie po pkt 13 pkt 14 
w brzmieniu takim, jak przedstawiłem brzmienie uchwały Rady Gminy. Kto z radnych jest 
za wprowadzeniem do dzisiejszego porządku tegoż projektu uchwały, proszę o 
podniesienie ręki. 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Projekt uchwały został jednogłośnie wprowadzony. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 12.03.2015 r. oraz w dniu 31.03.2015r.  
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2015. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D relacji 



Chmielów-Lisowice-Karczyce”. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Piersno. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kostomłoty. 
11.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Mieczków. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piersno. 
13.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piotrowice. 
14.  Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz 

ustalenia jej przebiegu. 
15.  Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
16.  Informacje i komunikaty. 
17.  Wnioski i zapytania. 
18.  Sprawy bieżące. 
19.  Zakończenie obrad VIII  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na dzisiejszej sesji witam Pana Wójta, 
radnych, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, pracowników UG, 
kierownika Posterunku Policji w Kostomłotach Pana Pawła Rosenbeiger, radnych 
powiatowych - Pana Kazimierza Bubę i Pana Jana Piotrowskiego, wszystkich pozostałych 
uczestników dzisiejszej sesji.  
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Będziemy osobno głosowali przyjęcie 
poszczególnych projektów protokołów. Projekty zostały wyłożone przed posiedzeniem 
sesji.  Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z sesji w dniu 12.03.2015 r., 
proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z sesji w dniu 31.03.2015 r., proszę o 
podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
dnia od dnia 24.03.2015r. do dnia 21.04.2015r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Złożenie wniosku o płatność dla projektu „Remont świetlic wiejskich w 
miejscowościach: Jarząbkowice, Ramułtowice, Wilków Średzki, Zabłoto”. 

3. Podpisanie aneksu do umowy dotacji w WFOŚiGW we Wrocławiu na 
dofinansowanie zadania „Odbudowa systemu melioracyjnego w obrębie założeń 
pałacowo-parkowych w miejscowości Piotrowice”. 

4. Złożenie wniosku o dofinansowanie w ramach konkursu Odnowa Dolnośląskiej 
Wsi dla projektu „Zagospodarowanie terenów przy gminnych obiektach 
rekreacyjno-sportowych we wsiach Kostomłoty, Chmielów, Mieczków”.  

5. Wyłonienie nabywcy w przetargu na sprzedaż nieruchomości (działka pod usługi 
o pow. 0,18 ha) w Osieku (cena 106.000 zł).  

6. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- przedstawienia Radzie Gminy i RIO we Wrocławiu sprawozdania rocznego z 
wykonania budżetu gminy Kostomłoty za 2014 r. 
- przedstawienia Radze Gminy informacji o stanie mienia Gminy Kostomłoty 
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- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2015 rok 
- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kostomłoty 
- przyjęcia sprawozdania finansowego ZUM w Kostomłotach za rok 2014 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 
do 3 lat (Jakubkowice – grunty rolne o pow. 1,97 ha)  
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w 
dniu 17.04.2015 
- powołanie komisji odbiorowej na zadanie „Odbudowa systemu melioracyjnego w 
obrębie założeń pałacowo-parkowych w miejscowości Piotrowice” 
- powołania obwodowych komisji wyborczych. 
7. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

• podziału nieruchomości – 3 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 
• warunków zabudowy o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – 1. 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 21.03.2015r. do 17.04.2015r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. 
Liczba zaświadczeń wydanych w danym 
okresie 

27 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

13, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

1 

b. 
zmieniające wysokość łącznego 
zobowiązania podatkowego 
(przypisy/odpisy) 

12 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    d. ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =0 

 
Szanowni Państwo, dokonaliśmy naboru do naszego publicznego przedszkola. W tamtym 
roku w przedszkolu mieliśmy 104 dzieci, w tej chwili dzieci zgłosiło się tylko 74. 
Dysponujemy 30 miejscami wolnymi. Dlatego też apeluję, są dzieci, nasze przedszkole 
ma wolne miejsca, bo wiele dzieci mamy za terenem Gminy Kostomłoty. Przebywają w 
przedszkolu w Kątach Wr., Wrocławiu, a jedno dziecko mamy nawet w Udaninie. Miejsca 
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są wolne. Kwestia dyskusji będzie odpłatności, ponieważ dzieci przebywające na zewnątrz 
naszej gminy, my za te dzieci płacimy. Jak koszt utrzymania naszego dziecka jest tutaj 
380 zł, to w innych przedszkolach musimy opłatę uiszczać jako gmina 520 zł, a nawet 
620 zł na zewnątrz. To jest duża różnica. Jak Państwo wiedzą nasze przedszkole jest 
tańsze ze względu tego, że jest to w jednym budynku szkolnym, w jednym kompleksie. 
To od razu są koszty mniejsze. Tutaj, jeżeli Państwo mieliby taką możliwość, to proszę 
namawiać, żeby do naszego przedszkola przychodziły dzieci. Nie chciałem się na tamtej 
sesji odnosić do wystąpienia Pana byłego wójta, Pana Jaskuły, ale chciałbym takie 
króciutkie rzeczy, ponieważ nie chcę w całości wystąpienia, bo jest nie w tym rzecz. Jeśli 
chodzi o lampy. Pan poprzedni Wójt mówił, że oszczędności większe niż 100 tys. zł, czyli 
myśmy przeznaczyli na oświetlenie w tym roku, na lampy i nowe inwestycje 
oświetleniowe 100 tys. zł. Zapewne będziemy w następnych latach przeznaczać więcej 
środków finansowych. Przeznaczamy tak, jak było w planie, czyli w budżecie, to co 
szanowni radni zatwierdzili. Jeśli chodzi o wzięcie skutków odpowiedzialności przez firmę 
za skutki wprowadzenia planów farmy wiatrowej to jest odszkodowania dla właścicieli 
sąsiednich gruntów oraz odszkodowania za nieszczęśliwe wypadki, utrata życia, zdrowia 
przez osoby dotknięte zjawiskiem zrzucania lodu itd. Szanowni Państwo, to tak by 
wyglądało, że gmina odpowiada, jeżeli na jakiejś inwestycji coś się stanie, że jakiś lód 
spadnie, albo ktoś obok wiatraku dla przykładu złamie nogę, albo koło waszego domu 
złamie nogę, to też gmina odpowiada. Nie jest to prawda. Odpowiada firma. Firma 
ubezpiecza obiekty i my wszyscy to robimy. Nigdy nie powstała makieta. To tak, jak ktoś 
występuje do gminy o warunki zabudowy, to byśmy musieli powiedzieć mu, najpierw zrób 
makietę, dopiero ci damy warunki, bo nie wiemy, co ty budujesz. Też to nie powinno tak 
być. Decyzja środowiskowa czyni zadość w chwili jej wydania. To tak by wyglądało, że 
gmina wydając decyzję środowiskową dzisiaj, zmiana jest przepisu, jutro traci ważność. 
Inwestor zaczął budować, wybudował fabrykę lub dom, osoba fizyczna wybudowała w 
środku budowy, stwierdzi się, że jakaś decyzja się zmieniła, czyli jakiś paragraf, ustawa, 
czyli ma dom do rozebrania. Nie jest to prawdą. Decyzję się wydaje według przepisów 
obowiązujących na dzień i te przepisy obowiązują. Te przepisy są potrzebne i decyzja 
środowiskowa, żeby uzyskać pozwolenie na budowę. I teraz inwestor ma obowiązek 
rozpocząć budowę, jeżeli ma pozwolenie w ciągu 3 lat. A może budować nawet i 10 lat. 
Jeśli chodzi o inwestorów. Sprawdzałem dokumentację, Pan Sekretarz też. Nie ma 
żadnych zgłoszeń inwestorów, oprócz jednego inwestora, który ma budować na 
Wichrowie stację Lotos. Już warunki środowiskowe otrzymał itd. I tu jest ta inwestycja. 
Zgodnie z rozmową przeprowadzoną z inwestorem oni są, dlatego że ta inwestycja już w 
sumie, jakby przymiarka do niej, już trwa bardzo długo i są zdeterminowani. Powiedzieli, 
że na pewno drugi CPN po drugiej stronie będziemy mieli. Jeśli chodzi o firmę, która 
wykupiła grunty pod budowę, że będzie budować silosy. Firma nie jest zainteresowana na 
dzisiejszym etapie i w tej chwili nie ma mowy, żeby zaczynała jakąkolwiek budowę. Jeśli 
chodzi o tą drogę dojazdową, co po drugiej stronie Wichrowa pod autostradą, gdzie 
mamy dokumentację już wykonaną. Za grunty jeszcze w tym roku zapłacimy, nie wiemy, 
ale ok. 150 tys. Rozmawiałem z właścicielem tych gruntów. Nie jest zainteresowany na 
etapie dzisiejszym lub przyszłościowym na razie żadną inwestycją. Nie ma żadnych 
zgłoszeń, że firma złożyła wniosek na kupno 21 ha objętych LSSE, będącą w własności….. 
Nie jest to prawdą, że Solar Park, który ma budować między Piotrowicami panele, że 
będzie budował, ponieważ nie ma jeszcze ustawy, nie ma zatwierdzonej, a jeżeli będzie, 
to z tej energii nie będziemy mogli jako inwestorzy skorzystać. Jeśli chodzi o podatek od 
budowli, wszyscy dokładnie wiedzą, że podatek od budowli jest 2% od wartości 
początkowej. Tak przepisy mówią i wszędzie obowiązują. Do więcej rzeczy nie chcę się 
odnosić, ponieważ nie ma takiej potrzeby. Państwo wysłuchali Pana byłego Wójta. Ja 
tylko krótko chciałem Państwu przedstawić, że wiele rzeczy tutaj jest po prostu 
nieprawdziwych. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. 
 
Janina Gawlik – Ja mam pytanie. Pan powiedział, że żadna firma tutaj nie zgłosiła się i nie 
ma pozwoleń. A firma King Chicken? 
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Wójt Gminy Stanisław Wicha - Firma Chicken odkąd jestem, jest niezainteresowana. 
Tutaj kiedyś z Panem radnym Fitą rozmawiałem i Pan radny mnie informował, że po 
pierwsze tam była kwestia energii, wody. Firma miała prawdopodobnie, nie mogę 
twierdzić, ma jakieś przejściowe trudności, bo to kwestia montażu finansowego 
inwestycji. Ani razu nie była w trakcie tych 5 m-cy, nie kontaktowała się i żadnego 
zainteresowania.  
 
Janina Gawlik – Z tego co ja wiem, a sprawdzaliśmy, to już mają pozwolenie na budowę,  
mają przyłączenie energii z Żarowa. Ale nie byli w gminie? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Nie. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Ja zdaje się Panie Wójcie dostałam odpowiedź na to 
moje pytanie, że 2% wartości budowli, tak? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha -Tak. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Od wartości początkowej, czyli jest to potwierdzenie 
tego, co mówiłam, że wartość tych 9 nóg przy tym piśmie, że farma wiatrowa mówi o 
800 tys. rocznie podatku dla gminy, oznacza że wartość tych 9 nóg to jest 40 mln.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Pani radna, mi trudno powiedzieć, ile noga kosztuje. 
Wszystkie te podatki to są szacunkowe. My mówimy w tej chwili, że 2% w sumie. To jest 
2% od budowli. I teraz kwestia kwalifikacji. Trudno powiedzieć w tej chwili na dzień 
dobry, jaka to jest kwalifikacja, co się zalicza do budowli, co się nie zalicza.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Ale, czy to jest możliwe, czy oni będą płacić 800 tys.? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani rozdała Państwu, jak w innych gminach, ile płacą i 
Państwo możecie sobie przejrzeć, jak inne gminy, ile otrzymują podatku od budowli 
odnośnie farm wiatrowych. Np. macie Państwo po sąsiedzku, jak jedzie się na Legnicę, 
gmina ma 24  (Legnickie Pole). Mam informację 1,8 mln otrzymują podatku od budowli.  
 
Janina Gawlik –  Żeby uściślić to, to w dalszym ciągu, to nie jest tak, że od budowli, od 
wartości początkowej. Ja myślę, że tutaj Pan skarbnik. Od wartości początkowej może 
tak, ale czego? Jeżeli ktoś deklaruje 800 tys. ….., bo tu jest ściśle określone. Trybunał 
Konstytucyjny się wypowiedział. A taka sytuacja w Darłowie była, że ktoś zwrócił się o 
korektę podatku, firma zwróciła się o korektę podatku i teraz mają 6,5 mln zł do zwrotu z 
tych wyliczeń. Myślę, że temu naprawdę warto się przyjrzeć i radnym dać konkretną 
informację, bo zaczynamy się miotać bez żadnych potwierdzeń. Jest orzeczenie Trybunału 
Konstytucyjnego, który się wypowiedział w tej sprawie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeszcze raz chciałem Państwu powtórzyć, że na dzień 
dzisiejszy i tutaj skarbnik może potwierdzić, że na dzień dzisiejszy to jest 2% od budowli, 
tak mówi przepis. 
 
Waldemar Sudoł – Ja mam pytanie do pkt 4 sprawozdania - złożenie wniosku o 
„Zagospodarowanie terenów przy gminnych obiektach rekreacyjno-sportowych we wsiach 
Kostomłoty, Chmielów, Mieczków”. Czego to dotyczy? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jest możliwość złożenia na dofinansowanie, czyli cały 
projekt nie powinien przekraczać 50 tys., jeżeli będzie przekraczał powyżej 50 tys. to 
wtenczas te koszty, które będą powyżej będą niekwalifikowane. Jeżeli 50 tys., to mamy w 
sumie 25 tys. dofinansowania. Tu chodzi o siłownie zewnętrzne, czyli po trzy komplety 
siłowni zewnętrznych. Tak żeśmy tutaj zaplanowali i to jest w miejscowościach 
Kostomłotach, Chmielów i Mieczków. To jest pierwsza tura. Kostomłoty ponieważ jest to 
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siedziba gminy, po drugie Mieczków, bo tam mamy szkołę i to będzie przy szkole, po 
trzecie, jeśli chodzi o Chmielów mamy ponad 1 ha do zagospodarowania. Też mamy tam 
warunki, które musimy spełnić w stosunku do ANR. 
 
Ryszard Pisarek - Mam takie zapytanie Panie Wójcie, bo jestem zainteresowany tą 
siłownią. Wnioski były składane do gminy przez te miejscowości o zaprojektowanie takich 
siłowni, z czego to wynikło, bo nie wiem? Z czego to wynikło, że akurat te trzy 
miejscowości i będziemy budować tam siłownię.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Po pierwsze wynika z tego, że musimy mieć tereny 
sklasyfikowane pod działalność budowlaną. Mamy tutaj w Kostomłotach taki problem, bo 
tam gdzie mamy plac zabaw (jak idziemy do szkoły po lewej stronie) na razie jest to 
jeszcze pastwisko. Musimy to przekwalifikować. Część jest jakby gruntów przy 
poszczególnych świetlicach to jest włączone do świetlic. Natomiast jak jest przekazane 
pod dom kultury, my tego nie możemy robić jako gmina, musimy mieć oddzielne place 
itd. Tu chodziło o wybranie takich terenów, na których można zainwestować. Jeszcze nie 
wiadomo, czy dostaniemy dofinansowanie, bo tych wniosków jest zapewne bardzo dużo. 
Będzie komisja konkursowa w urzędzie marszałkowskim i zobaczymy jak to będzie. Na 
poszczególnych gminach są tworzone siłownie zewnętrzne, zdaje to egzamin, mieszkańcy 
ćwiczą na tym i chcielibyśmy uruchomić jakby tą pierwszą turę i w przyszłości, żeby to 
zwiększać w innych miejscowościach.  
 
Ryszard Pisarek - Piersno jest to duża miejscowość i Piersno ma teren 
niezagospodarowany od 15, a nawet od 20 lat. Teren szkolny. Wszyscy wiedzą, jak jadą 
w kierunku na Samborz po prawej stronie koło szkoły podstawowej w Piersnie. Ten teren 
jest niezagospodarowany. Też bym prosił. Jeżeli takie wnioski należy składać, to 
będziemy pisać. Bo ja się cieszę Panie Wójcie, że Pan powiedział pomału, systematycznie. 
W tym roku te trzy miejscowości, w przyszłym roku jeszcze miejscowości. Ja tylko 
sygnalizuję, że tereny mamy. Są pracownicy urzędu, którzy znają tą geografię gminy 
poszczególnych miejscowości. Nie Pan Wójt będzie biegał i szukał działek. I dlatego bym 
prosił, żeby wziąć pod uwagę te miejscowości, gdzie te działki są już na wyciągniecie 
ręki.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie radny ja bardzo dobrze znam Piersno; mam żonę z 
Piersna. Mówię, że będziemy sukcesywnie, jeżeli będzie taka możliwość dofinansowania, 
będziemy się starać. Mamy też taką sytuację, że w Piotrowicach też jest szkoła, jest plac 
duży. Wiele mamy miejscowości. To nie jest proste.  
 
Waldemar Sudoł - Nie muszą być przy szkole, bo to jest dla dorosłych. Wszystkie boiska 
sportowe mamy gminne, także nie ma problemu.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - To nie jest takie proste usadowienie na boisku np. w 
Kostomłotach nie możemy na boisku.  
 
Jan Szwedo - No właśnie Pan Wójt powiedział coś takiego, że w Kostomłotach, bo 
wiadomo. Nie, to nie jest wiadomo według mnie, bo Kostomłoty dostają w tym momencie 
boisko wielofunkcyjne i może by odpoczęli troszeczkę, a na inne wsie skierować tą 
inwestycję, może nawet do Piersna albo gdziekolwiek. Bo mi się wydaje, że jeżeli 
będziemy traktować całą miejscowość Kostomłoty jako tą najpierwszą, to nie tak. Będzie 
bolało innych ludzi, w innych miejscowościach.  
 
Janina Gawlik - Ja mam może w nawiązaniu do pytania Pana Pisarka, do pierwszej części. 
Chciałam się zapytać Panie Wójcie, na jakiej podstawie zostały złożone wnioski o 
dofinansowanie do konkursu, jeżeli my tego nie mamy ujętego w budżecie. Bo jest to 
zadanie wydaje mi się inwestycyjne.  
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Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o przepisy prawne szanowni radni, składamy 
oświadczenie, że jest możliwość dofinansowania. Nie musi być w budżecie. 
 
Janina Gawlik - To jest nieprawda. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie, to już Pani słowa. 
 
Iwo Iwaszków - Chciałem sięgnąć do wypowiedzi przedmówcy. Chciałbym zwrócić 
Państwu uwagę na fakt, że to nie jest boisko Kostomłotów, tylko to jest boisko gminne. 
To boisko ma służyć wszystkim mieszkańcom. Jest zlokalizowane w Kostomłotach, 
ponieważ Kostomłoty są stolicą gminy. To gdzie ma być zlokalizowane, w Piotrowicach, w 
Piersnie? Proszę nie traktować tego boiska, że jest to boisko tylko dla szkoły, czy 
mieszkańców Kostomłotów. To jest boisko gminne i to boisko ma służyć wszystkim 
mieszkańcom gminy.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Tak ad vocem, chociaż to nie jest tematem obrad, nie 
odnosi się do działalności Wójta, ale w takim układzie Panie radny i wszyscy radni na 
przyszłość zapewnijmy dojazd wszystkim dzieciakom, które mieszkają bardzo daleko od 
Kostomłotów i nie korzystają z niczego w Kostomłotach.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 
Nie widzę. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Nie odczytujemy Panie wójcie i od razu 
otwieram dyskusję w tym temacie. Nie widzę. 
 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Krystyna Lech – Ja mam pytanie do Pana Wójta, czy dalej będzie przedłużona umowa 
najmu lokalu nad świetlicą w Szymanowicach. Mamy ciągle z tym problem. Ten Pan 
trzyma tam trochę samochodów, dzieciaki nie mają przejścia na plac zabaw. Pies 
uwiązany jest blisko przejścia, że boją się dzieci chodzić, a poprosić go, żeby cokolwiek 
tam zrobił, zagospodarował, to jest obrażony. On mnie już unika. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Z tego co wiem on kupił dom w Jenkowicach drewniany i 
miał się przeprowadzić.  
 
Krystyna Lech –  Na razie nie widać przeprowadzki. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie wiem. Trudno mi w tej chwili odpowiedzieć. Ja Pani na 
piśmie odpowiem do jakiego dnia jest umowa najmu, bo mi trudno w tej chwili 
powiedzieć. Pani, która się tym zajmuje musiała dzisiaj z dzieckiem pojechać do lekarza. 
Mój pracownik się z Panią skontaktuje i wyjaśni jak ta sprawa wygląda. Wiem, że 
obiecane było, że on w tym roku ma się przeprowadzić do Jenkowic. Nawet Pan sołtys z 
Jenkowic mówił, że jakiś dom sobie kupił i prawdopodobnie ma się przeprowadzić. Wiem 
o tym i rozmawialiśmy o tym kilkakrotnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Padło pytanie i udzielił Pan odpowiedzi, 
resztę na piśmie. Proszę bardzo. Nie widzę. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy radni wyrażają zgodę, żeby 
odczytać tylko nazwę uchwały i § 1 uchwały? 
 
Radni – Tak. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał nazwę i § 1 uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2015. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uchwała uzyskała pozytywną opinię 
Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z Państwa jest 
za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 13 głosów za 
  kto jest przeciw – 1 głos 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D relacji Chmielów-Lisowice-Karczyce”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Również ten projekt został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. 
Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Piersno. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały również uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. 
Kto z Państwa jest za podjęciem przedstawionego projektu uchwały, proszę o 
podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały również uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję.  
 
Iwo Iwaszków - Przejrzałem tą strategię rozwoju wsi Kostomłoty i tutaj jest punkt: 
mocne i słabe strony. Przy słabych stronach wyszczególniłem sobie pkt 6 – zaniedbany 
plac zabaw; pkt 7 – brak chodników, parkingu i zła nawierzchnia w centrum Rynku. 
Odnośnie pkt 6. rzeczywiście mieszkańcy wsi niejednokrotnie zgłaszali mi ten problem. 
Poszedłem tam niedawno sam sprawdzić jak to wygląda i proszę Państwa plac zabaw 
umiejscowiony przed blokami nauczycielskimi stwarza zagrożenie dla młodzieży i dzieci 
bawiących się tam. Wystają gwoździe, wybrakowane są części przy tych urządzeniach, 
brakuje belek, belki są spróchniałe, przy huśtawkach, przy drabinkach. Ja naprawdę nie 
wpuściłbym tam żadne dziecko absolutnie na zajęcia np. wychowania fizycznego, żeby 
tam prowadzić jakiekolwiek zajęcia. Tutaj chciałbym, aby przy tej strategii zwrócić uwagę 
na to i po prostu jak najszybciej rozebrać to, co tam jest, zostawiając tak naprawdę tylko 
jedną huśtawkę, która się nadaje do tego, żeby z niej korzystać. Druga sprawa. Na placu 
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zabaw również jest tzw. piaskownica, która  w tej chwili przypomina kuwetę dla zwierząt 
(kotów, psów). Jest to wszystko zarośnięte, zaniedbane. Jest to zła wizytówka dla gminy. 
Wiem, że będzie tam powstawać, jeżeli przekwalifikujemy te grunty, tak jak Pan Wójt 
powiedział, że jest to na razie pastwisko, to będzie można tam postawić siłownie 
zewnętrzne, ale w najbliższym czasie dobrze byłoby, żeby pomyśleć o takim placu zabaw 
z prawdziwego zdarzenia – bezpiecznym, nowoczesnym. Teraz są bardzo modne tzw. 
piramidy linowe, gdzie te dzieci mają możliwość rozwoju. Jeśli chodzi o pkt 2. O ile ta 
nawierzchnia nie wygląd tak źle przed Ratuszem, o tyle przy sklepie „Ela” ta nawierzchnia 
rzeczywiście jest zła. Tam jest wysypany jakiś kruszec (nie wiem co to jest). Tam są doły, 
dziury i leży sterta niewykorzystanego materiału. Tam dzieciaki rzucają śmieci. To rośnie 
góra śmieci. Ja bym miał prośbę, żeby to jak najszybciej usunąć i ewentualnie ten 
kruszec wysypać np. na drogę przy poczcie, która jest drogą gruntową, nieutwardzoną i 
podczas opadów deszczu jest rozmoknięta i nie da się tam przejechać, a wiem, że ludzie 
korzystają z tej drogi, dojeżdżają do swoich posesji. Bardzo dobrze byłoby część tego 
materiału przewieźć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja może najpierw się odniosę do tego, 
zanim przejdziemy do dalszej dyskusji. Te sprawy dokładnie omawialiśmy na posiedzeniu 
Komisji Budżetu. Ja miałem też pewne pytania do innych strategii, natomiast to jest 
dokument przyjęty przez zebranie wiejskie, który pokazuje bolączki i potrzeby. Ja myślę, 
że te bolączki, o których Pan wspomniał, to są bolączki wszystkich miejscowości. Tak 
naprawdę nie w pełni doskonałe place zabaw, czasami stwarzające zagrożenie lub też nie 
aczkolwiek zakładamy, że corocznie, czy w określonych terminach przeglądy techniczne 
się odbywają i wtedy, kiedy są takie sytuacje, że stwarza zagrożenie, to będzie to 
likwidowane czy usuwane przez odpowiednie instytucje. Proszę pamiętać, że jest to taki 
obowiązek niepisany pracy poszczególnych sołectw związany z utrzymaniem tych placów 
zabaw. Jeśli chodzi o montaż to wiadomo, że nie, bo to są już sprawy atestowe, 
wymagające pewnych uprawnień. Natomiast, jeśli chodzi o takie bieżące utrzymywanie to 
prosiłbym też, żeby poszczególne sołectwa się w to włączały, bo nie można wszystkich 
elementów zrzucać na gminę, czy UG. Tak jak powiedziałem, wszystkie miejscowości 
mają takie same problemy. Wracając do tego, do czego Pan się odniósł. Jest to dokument 
opracowany przez grupę odnowy wsi i przyjęty przez zebranie wiejskie. Ciężko nam 
zmieniać te zapisy, które same sołectwo poprzez zebranie wiejskie przyjęło. Tutaj jest 
bardziej potrzebny udział w pracach odnowy wsi poszczególnych radnych, czy też na 
zebraniu wiejskim. Na chwilę obecną z tej informacji, którą otrzymaliśmy na komisjach, 
tego dokumentu zmienić nie możemy, aczkolwiek ja rozumiem, że na temat słabych i 
mocnych stron można dyskutować.  
 
Iwo Iwaszków - Nie zrozumieliśmy się, ja nie chcę niczego zmieniać.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Te sprawy myślę, że są znane, a jeśli 
nie, to zgłaszane przez poszczególnych sołtysów, radnych do UG, ale też poprzez własny 
akces i pracę na rzecz utrzymania tego jest wymagany. 
 
Iwo Iwaszków -Ja po prostu się boję, że tam wydarzy się wypadek i obciążą nas gminę za 
to, że coś się stało.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pan Janusz Bartoszewski kontaktował się już z Panem 
radnym, sołtysem. Ustalą co trzeba naprawić, co trzeba zdemontować itd. Będą w 
kontakcie. 
 
Marian Fita – Musimy zacząć współpracować Panie radny. Odniosę się na początek do 
tego placu. Wszyscy widzicie, jest ta kupka frezowany, która została zresztą z ulicy 
Polnej. Przeznaczenie było inne. W zamiarze miało być to zrobione w asfalcie. Pan Bisek 
miał to nieodpłatnie wykonać. Problem powstał proszę Państwa, ponieważ ten plac jest 
placem powiatowym i Pan Bisek nie bardzo chce robić drogi, które. Zresztą zrobił już 
odcinek od kościoła do poczty. Zrobił też na koniec roku odcinek ulicy Polnej. Natomiast 
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tu nie udało się, byłem z nim tu dwukrotnie. Cały czas myślałem, że będzie to możliwe. 
Szkoda, że nie wiedziałem, że była równiarka tu na osiedlu Zacisze na ul. Klonowej, bo 
można to było rozsunąć tu, bo to się zmieści. Nie wiem z czego problem powstaje. Jeżeli 
będzie nadwyżka tej frezowany my ja zabierzemy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Debatujemy nad dokumentem w 
postaci sołeckiej strategii rozwoju. Zapisy zostały dokonane poprzez przyjęcie na 
zebraniu wiejskim. My dzisiaj tylko to zatwierdzamy. Jeżeli się nie zgadzacie Państwo z 
pewnymi zapisami, czy dyskutujecie na temat aktualności tego, proszę poprzez 
aktualizację tegoż dokumentu po przyjęciu przez Radę Gminy.  
 
Janina Gawlik - Proszę Państwa. Tu jak gdyby odbywa się zebranie wiejskie pomiędzy 
dwoma radnymi. Może i fajnie, tylko pamiętajmy jedno. My rozpatrujemy teraz temat 
strategii dla wsi ustalonej przez wieś i to, że są słabe strony, to dlatego one tak 
wyglądają, a nie inaczej, bo jak one by były śliczne i przecudowne, to one by były mocne 
strony. Po to jest ta strategia, że teraz wieś się zbierze i będzie pisała wnioski do urzędu 
marszałkowskiego i będzie to wszystko naprawiała. Czyli debatujemy nad strategią, żeby 
pokazać, co jest złe. I teraz Pan radny usiądzie, napisze wniosek i na pewno dostanie 
dofinansowanie, i będą dochody. Trzymajmy się Panie Przewodniczący tematu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dyskusja na temat projektu uchwały 
jest też elementem procedowania. Czy jeszcze ktoś z Państwa  w tym punkcie chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Mieczków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały również uzyskał 
pozytywną opinię Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. 
Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie 
ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piersno. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z 
Państwa jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
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wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piotrowice. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję.  
 
Janina Gawlik – Chciałabym jeszcze raz, żeby to na sesji było w protokole, i żeby Pan 
Wójt łaskawie jeszcze raz przeanalizował sytuację Pani Michniewicz i zastanowił się nad tą 
stawką czynszu, żeby nie zniszczyć tej działalności, bo warto było to zrobić. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś z radnych chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetu. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z Państwa jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji pytanie zadała Janina 
Gawlik, otrzymała odpowiedzi. Pan Ryszard Pisarek otrzymał odpowiedź, Pan Józef Lech 
otrzymał odpowiedzi na dwa zapytania. Pan Grzegorz Żerelik otrzymał odpowiedź. Pan 
Iwo Iwaszków otrzymał odpowiedź. Pan Leszek Wicha także. Pan Marian Fita na sesji 
uzyskał odpowiedź. Pan Jan Szwedo uzyskał odpowiedź i Pani Iwona Ryszka otrzymała 
również odpowiedź. Czy w tej sprawie ktoś chciałby zabrać głos? 
 
Iwona Ryszka – Panie Wójcie chciałam zgłosić, że moje pytanie nie dotyczyło tego, gdzie 
zgłaszać wałęsające się psy w godzinach pracy UG, czy w dniach powszednich, tylko w 
dni wolne od pracy, tak jak czytałam. „przyjmowanie zgłoszeń o wałęsających się 
zwierzętach w dni powszednie oraz dni wolne od pracy przez pracownika właściwego 
referatu”. Ponawiam swoje pytanie, do kogo zgłaszać wałęsające się zwierzęta, jeżeli jest 
np. sobota i w tym czasie wiadomo UG nie jest czynny. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Trudno mieć dyżury przez pracowników dla zwierząt. W 
związku z tym ja podam publicznie w Biuletynie, że w Jeleniej Górze mamy podpisaną 
umowę ze schroniskiem i proszę dzwonić. Jak będzie …., gmina zapłaci. Nie ma 
możliwości, żeby wyznaczyć pracownika, który 24 godziny na dobę byłby od spraw kotów 
i psów. Nie ma ustawy na to. Są tzw. sztaby kryzysowe na szczeblu wojewódzkim, gdzie 
jest to tam koordynowane i tam też można zgłaszać. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Myślę, że do spraw kryzysowych to się 
nie zalicza, ale. 
  
Iwona Ryszka – Ja jeszcze w uzupełnieniu Panie Wójcie. Skoro jest w uchwale napisane, 
że w dni wolne od pracy przez pracownika właściwego referatu. Wiemy, że tym 
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pracownikiem jest pani Marta Mozgała-Swacha. Było do tej pory tak, że mieliśmy podany 
numer do Pana Tomka Bartoszewskiego, bo kiedyś on się tym zajmował i wszyscy do 
niego mieli numer podany; można było dzwonić. Wiem, że Pani Marta nie wyraziła jakby 
zgody, żeby podać swój numer, więc czy rzeczywiście mamy dzwonić bezpośrednio do 
schroniska? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tak, nie będzie innego wyjścia ponieważ nie może być tak, 
że pracownik jest 24 na dobę do dyspozycji, nie może wyjechać na urlop, nie może 
wyjechać do rodziny, bo musi być w pobliżu terenu gminy, bo będzie zgłoszenie pieska, 
czy kota. Nie ma takiej możliwości. Podam w Biuletynie schronisko, do którego można 
zgłaszać. Oni mają dyżury na okrągło i przyjeżdżają. Na zgłoszenie danej miejscowości 
przyjadą i będą odbierać.  
 
Marek Pomykała - Ze zgłoszonych wniosków mam taką informację. Tutaj prześlę 
szybciutko zdjęcia i radnemu przekażę. Ostatnio dostałem pismo, że rowy nie wymagają. 
Po oględzinach ze Środy Śląskiej z powiatu nie wymagają odnowy i przepustu. To właśnie 
są zdjęcia zrobione. Na ręce Pana radnego przekażę pismo, które dostałem z powiatu i 
wniosek. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny ja przypominam, że 
jesteśmy w punkcie - informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. Ja 
rozumiem, że Pan składa już wnioski na obecnej sesji? Pan przeszedł już do następnego 
punktu. Pan radny na poprzedniej sesji nie składał wniosku. Dlatego mówię, że jesteśmy 
w nowym pkt 15. Jeszcze raz przytoczę - informacja o realizacji wniosków zgłoszonych 
przez radnych, czyli mówimy o wnioskach, które na poprzedniej sesji zostały zgłoszone. 
Pan już przeszedł do następnego punktu. Czy odnośnie zmienionego pkt 15 jeszcze ktoś z 
radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
    
Ad.16. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W materiałach Radni otrzymali informację o realizacji 
Gminnego Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi w roku 2014. 
Przedstawienie tej informacji spełnia wymóg ustawowy. 
 
Marek Pomykała - Koledzy przejrzą zdjęcia, a dla Pana radnego powiatowego 
przekazałem odpowiedź i wniosek, który był złożony wcześniej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przypominam o obowiązku złożenia 
oświadczeń majątkowych do końca miesiąca. Przypominam szanownym radnym i 
wszystkim obecnym na dzisiejszej sesji, że 3 maja uroczystości odbywają się w 
Kostomłotach o godz. 11.45 zbiórka, 12.00 msza, a później przejście na cmentarz i 
uroczystości w GOK. Przypominam Państwu radnym i sołtysom, że ciągle są zgłoszenia w 
Biurze Rady na uroczystość w dniu 30 maja z okazji 25-lecia odtworzenia funkcjonowania 
samorządności; zgłoszenia u Pani Ani, u Pani Beaty. Dzisiaj otrzymaliście Państwo 
informację z LGD Szlakiem Granitu - zaproszenie na II Dolnośląski Kongres Pszczelarzy, 
który odbywa się 16 maja. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Chciałem dodać do wypowiedzi Pana Przewodniczącego, 
że 17 maja na placu przy szkole będzie się odbywać impreza Kur Pieje. Będzie 12 kapel. 
Jest to robione w ramach LGD. Oni całość finansują, robią całą oprawę i zabezpieczenia 
ochroniarskie. Serdecznie zapraszam na tą imprezę. 
 
Ryszard Pisarek - Ja mam zapytanie do Pana Przewodniczącego odnośnie balu 
samorządowca. Czy rozpoczynamy bal od balu, czy rozpoczynamy od sesji i 
podsumowania 25 lat. Ja tutaj nie mam takiego programu, tylko mam bal i uiścić opłatę. 
Czy to tak ma wyglądać bal 25-lecia samorządności, bo akurat mnie to tyczy, bo ja byłem 
założycielem tej samorządności od 1990 r. Bardzo bym prosił, żeby nadać rangę temu 
świętu. Nie wiem, czy tak jest, ale mam inne widomości. Czy odbędzie się specjalna 
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sesja, bardzo ważna sesja? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jeśli chodzi o tę formułę szczegółową to 
będziemy jeszcze dyskutowali z Panem Wójtem na ten temat. Na dzień dzisiejszy na 
pewno 30 maja, czyli w sobotę jest bal.  A czy będzie poprzedzony uroczystą sesją w tym 
dniu? Na pewno nie tutaj w GOK, a jeśli już to w Osieku. Ale jesteśmy jeszcze przed 
dyskusją. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Kwestia – sesja podsumowująca działalność 25- lecia 
samorządności. Jeżeli będzie taka inicjatywa radnych, proszę uprzejmie robimy takie 
spotkanie. Spotykamy się w GOK, czy tutaj, czy na dużej sali i jeżeli będzie chciało więcej 
społeczeństwa uczestniczyć proszę bardzo. Natomiast to, co jest zaplanowane w Osieku. 
Myśmy w sumie zaproszenia wysłali do 175 osób. Po dwie osoby to jest 350 osób (z 
osobą towarzyszącą). Nie wyobrażam sobie, że będzie tam 200, czy 220 osób i będziemy 
otwierać dyskusję, bo to nie jest to miejsce. Spotykamy się na podsumowaniu tego 25-
lecia. Zostali zaproszeni wszyscy radni, którzy w tym okresie byli radnymi. Zostali 
zaproszeni sołtysi tej kadencji, władze powiatowe i władze wojewódzkie, m.in. LSSE,  
które z nami współpracują, ANR. Chcielibyśmy się spotkać w takim gronie. Wiadomo, że 
bawienie jest bawieniem, dyskusja w podgrupach jest dyskusją, ale sądziliśmy z Panem 
Przewodniczącym i z wieloma osobami rozmawiałem, i tutaj obecnymi na sali, że coś 
takiego by należało zorganizować. Czekamy na potwierdzenia ile osób nam potwierdzi, ile 
będzie osób, ponieważ też musimy przygotować się do tego, dlatego prosiliśmy, żeby na 
największej sali jaką mamy, w Osieku zrobić imprezę. Przewidujemy wstęp, wręczenie dla 
tych działaczy, którzy powyżej dwóch kadencji byli w naszej Radzie, wręczenie statuetek. 
Pozostałym osobom wręczenie medali. Będzie i część uroczysta także.  
 
Ryszard Pisarek - Warto by było dokonać taką analizę 25-lecia naszej Gminy. Ja myślę, że 
też zostali zaproszeni wójtowie od pierwszej kadencji. To są bardzo ważne osoby. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tak, zostali zaproszeni wójtowie, zostali zaproszeni 
sekretarze.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z Państwa radnych chciałby zabrać 
głos w tym punkcie? Nie widzę.  
 
Ad.17. 
Iwo Iwaszków - Mam zapytanie, chociaż mam pewne obawy, czy znowu nie zostanę 
zrugany przez radną Janinę. Proszę mi wybaczyć, bo nie mam dużego doświadczenia więc 
mogę błądzić w tym wszystkim; dopiero uczę się tej samorządności „nie od razu Kraków 
zbudowano”. Mam pytanie do Pana Wójta. Mam przed sobą plan wydatków i miałem je 
zadać dużo wcześniej, ale akurat tak się zdarzyło. Mam plan wydatków majątkowych 
gminy Kostomłoty na 2015 r. i w dziale 600, w rozdz. 60016 nazwa zadania – „Budowa 
drogi gminnej do LSSE - podstrefa Kostomłoty”, a drugie „Budowa drogi do strefy 
aktywności gospodarczej we wsi Wichrów”. W tej pierwszej pozycji kwota przeznaczona w 
2015 r. to jest 50 tys., a w tym drugim ogólna kwota w latach 2013-2017 to jest 1,163 
mln, a w tym roku 163 tys. Chciałbym zapytać, jak długi jest odcinek jednej i drugiej 
drogi, i jaka nawierzchnia jest tam planowana. Dlaczego te kwoty są tak rozbieżne? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Kwota 50 tys. to jest na dokumentację na Legnicką 
Strefę. Natomiast w drugiej pozycji, co Pan radny przedstawił, to jest 163 tys., to jest na 
wykup gruntów pod tą drogę, która ma być do firmy, która ma tam 14,5 ha prywatnych 
gruntów. Jest już w tej chwili dokumentacja opracowana. Ja muszę, ten cykl był 
uruchomiony przez poprzedniego Wójta, ja realizuję i ten wykup gruntów zrobimy. Czy ta 
droga będzie budowana trudno mi powiedzieć, bo mówiłem też w sprawozdaniu, że na 
razie firma nie jest zainteresowana budową tej drogi, ten właściciel, natomiast powiat nie 
ma absolutnie żadnych środków finansowych, jeśli chodzi o tą drogę. Jest tam kosztorys 
tej drogi, tam jest jeden kilometr i troszeczkę to jest 3 mln zł budowa. Taki jest kosztorys 
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tej drogi, nie w strefie, tyko tej drugiej.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja mam takie zapytanie i jednocześnie wniosek do 
Pana radnego Pisarka. Zapytanie mam odnośnie zamiarów, co Gmina zamierza w sprawie 
wody z wodociągu Wilków Średzki, jakie są zamiary, jakie są scenariusze? Wiem, że 
zostało też podpisane porozumienie z Sanepidem od Pani Dyrektor. Jakby nas Pan mógł 
poinformować, co jest treścią tych postanowień. Natomiast Pana radnego jako 
Przewodniczącego Komisji Prawa i Porządku proszę o podjęcie tego tematu w najbliższym 
czasie, bo to jest naprawdę poważna sprawa. Łącznie z tym, że Pani Dyrektor Sanepidu 
poprosiła, aby kogoś od nich poprosić, ewentualnie ją samą. Ja bym prosiła, żeby nas 
zawiadomić jako mieszkańców, bo też mamy jakieś swoje dane. Proszę Państwa, jeżeli 
chodzi o radnych, to chodzi o to, żeby naprawdę pomóc Wójtowi w tej kwestii, bo to też 
nas obciąża odpowiedzialnością. To nie jest kwestia dróg, czy placów zabaw, ale to jest 
kwestia zdrowia i również wielkiej uciążliwości, bo my wiecznie gotujemy tą wodę, bo 
mamy nakaz gotowania przez minutę wody do płukania naczyń, mycia owoców itd., żeby 
ewentualnie zapobiec czemuś. A że przez lata mieliśmy informację, że ta cola to jest 
niewielki, czy też drobnoustroje, nic takiego istotnego, to mimo wszystko na stronach 
Sanepidu, gdzie informują o wszystkich zakażeniach dotyczących tego ujęcia, to jest 
kilkanaście. W 2013-2014 i 2015 też już wystąpiło. Dla zobrazowania. Na ujęciu w 
Piotrowicach to jest ostatni wpis 2008 r., w Ramułtowicach 2009. To dla nas jest bardzo 
duży problem i bardzo poważny i proszę bardzo wszystkich, żeby podejść do tego 
poważnie i pochylić się nad tym.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W budżecie mamy zapisane opracowanie dokumentacji na 
przebudowę w Wilkowie Śr. SUW, bo tam trzeba powiększyć. Po pierwsze musi być drugi 
zbiornik też na wodę pitną i ją trzeba zwiększyć. Ogłosiliśmy pierwszy przetarg. Pierwszy 
przetarg nam nie wyszedł i ogłosiliśmy drugi. W drugim przetargu wybierzemy oferenta 
na opracowanie dokumentacji, bo to jest kwestia opracowania dokumentacji i 
przewidujemy tam przebudowę. Przebudowę nie ukrywam przewidujemy na przyszły rok. 
Jeśli chodzi o wodę z Wilkowa Śr, bo m.in. Lisowice w tą wodę są zaopatrywane. Była 
pani insp. Sanepidu na spotkaniu z pracownicą, która zajmuje się badaniem wody. 
Rozmawialiśmy. Mamy tam warunkowe dopuszczenie. To warunkowe dopuszczenie jest do 
pewnego okresu, ale to tylko ze względu na mangan, dlatego też trzeba to złoże częściej 
wymieniać w związku z tym, żeby ten mangan wytrącać. Jeśli chodzi o cole 
rozmawialiśmy jak to jest w innych gminach, na naszym powiecie i poza powiatem. Jest 
podobna sytuacja jak wszędzie. Co jakiś czas trafia się cola i cola jest jedna. Naszym 
obowiązkiem jest zawiadomić. A jeszcze jest tak, że pobierane są próbki i w jednym 
laboratorium się robi i jest jedna cola, a w drugim nie ma coli. I też jest problem, czy 
ogłaszać. Naszym obowiązkiem jest ogłosić. Tutaj jest kwestia, woda przegotowana, tak 
jak Pani radna mówiła. Tutaj żadnych nie ma problemów itd., do gospodarczych celów też 
nie ma problemu. Ale pierwsze co mówiłem na tej sali, że musimy tą stację uzdatniania 
wody przebudować, zmodernizować, powiększyć, żeby z tą wodą nie mieć problemów, 
tym bardziej, że przewiduje się teren Lisowic pod rozbudowę.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja też już z wieloma osobami, specjalistami 
dyskutowałam. Pani Dyrektor również to potwierdziła, że rzeczywiście tak jest, że gdzieś 
występuje sporadycznie, ale tutaj to jest powtarzająca się sprawa i dotyczy to nie tylko 
Lisowic, ale bardzo dużo sołectw, które też gdzieś to podnoszą, i to że przegotowana, ale 
naprawdę jak ktoś ma małe dzieci, czy starsze osoby w domu to nie zaryzykuje, żeby nie 
przegotowywać.  To jest naprawdę duża uciążliwość i to jest takie cały czas borykanie się 
z jakimś ryzykiem. Ja rozumiem, co Pan Wójt mówi, natomiast myślę, że już 
osłuchaliśmy się, że występuje tyle, czy tyle. Chcielibyśmy, żeby się to już wreszcie 
skończyło. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani radna, nie ma żadnego ryzyka. Jeżeli jest ryzyko to 
proszę uprzejmie dostarczyć zaświadczenie lekarskie, że to jest ryzyko dla zdrowia. 
Żaden lekarz nie da tego i w związku  z tym proszę nie mówić, że jest ryzyko ze względu 
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na zdrowie, bo absolutnie. Rozmawiałem z sanepidem, nie ma takiego ryzyka.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dobrze Panie Wójcie, ale myślę, że 
Przewodniczący Komisji Prawa i Porządku w korespondencji z Panem Wójtem opracuje po 
to, żeby uspokoić Panią radną i mieszkańców z tamtej części Gminy. To jest kwestia być 
może wiedzy, ale też być może pewnych zagrożeń, które się pojawiają.  
 
Ryszard Pisarek – Została też wywołana moja komisja. Moja komisja w miesiącu maju ma 
w planie wyjazdowe spotkanie komisji. Wymienione są stacje uzdatniania wody – 
Piotrowice, Kostomłoty i Ramułtowice. Jest więcej tych stacji, ale nie jesteśmy w stanie 
jako komisja objechać, ale takie wyrywkowe spotkanie zrobimy w tych stacjach 
uzdatniania wody. A muszę Państwu powiedzieć szczerze, bo w tej branży jestem dobrym 
lekarzem, bo ja pracuję w tej branży, buduję SUW i właśnie przyjrzymy się, jak te stacje 
funkcjonują. Tutaj zgodzę się z Panem Wójtem, żeby nie siać paniki, bo bakteria cola 
występuje, ale jeżeli ona się powtarza, to musimy znaleźć przyczynę. A muszę Państwu 
powiedzieć szczerze jako instalator. Jeszcze zrobię takie przeszkolenie pracowników 
naszej gospodarki komunalnej, bo muszę Państwu powiedzieć szczerze są awarie i te 
awarie też powodują, że skażona jest sieć. Po każdej awarii powinno się sieć przepłukać.   
Ale to dyskusja jest na komisji wyjazdowej. Mam do Pana Wójta i do służb gminy takie 
zapytanie. Mam przed sobą 27 inwestycji na terenie gminy Kostomłoty. Sołtysom 
pokazuję i mówię głośno. Jako radny chciałbym na najbliższą sesję, a ponieważ teraz 
będziemy mieli półrocze, chciałbym wiedzieć, a będę to mocno kontrolował, zaznaczam, 
dział infrastruktury naszej gminy, jeżeli tu jakiś jest kierownik musi tutaj działać, musi 
nas informować, jakie inwestycje są już realizowane, czy były odbiory, czy one są w 
trakcie realizacji. My tylko tutaj dyskutujemy, a chcielibyśmy wiedzieć. Panie Wójcie i 
szanowni radni, żeby taka informacja była nam na bieżąco przekazywana. Ta inwestycja 
się skończyła, kto był w tej komisji odbiorowej. Ja jeszcze raz uczulam komisję 
odbiorową. Ja społecznie będę w komisji odbiorowej, bo to są potężne inwestycje. Ja 
przyglądam się drobnym inwestycjom, które były wykonywane na terenie Gminy 
Kostomłoty i mam takie uwagi do komisji, które funkcjonowały na terenie naszej gminy 
za tamtego Wójta. Myślę, że za tego Pana Wójta, Pana Wichy to będzie uporządkowane. 
To są nasze pieniądze, wydatkujemy te pieniądze i chciałbym tutaj uczulić. Chciałbym 
Panie Wójcie, na pewno nie Pan, ale Pana służby, żeby na przyszłą sesję nam jako 
radnym przygotować: jakie inwestycje są wykonane, jakie zostały już odebrane, bo takiej 
informacji nie mamy. Dziękuję.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przepraszam, że tak wejdę w rolę Pana 
Wójta, ale w sprawozdaniach z działalności wójta między sesjami mamy to w 
sprawozdaniach. Oprócz tego na poprzedniej sesji na takie właśnie zapytania 
odpowiedział Pan Wójt. Natomiast, jeśli będzie potrzeba jeszcze bardziej szczegółowego, 
to jak najbardziej. 
 
Ryszard Pisarek – Bardzo szczegółowa Panie Przewodniczący. Nie w jednym zadaniu, ale 
bym proponował, że ta inwestycja, taki przykład dam – droga do strefy aktywności 
gospodarczej (rozpoczęcie tej strefy, zakończenie tej strefy, wydatkowano tyle i tyle 
środków). Ma być przejrzysta dokumentacja finansowa. My musimy wiedzieć, to nie tylko 
tak, że  ok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dokumentacja przejrzysta raczej jest, 
ale Panu chodzi o informację dla radnych, żeby mieć na bieżąco. 
 
Janina Gawlik - Ja mam jeden wniosek w związku ze sprawozdaniem Pana Wójta. 
Chciałabym na piśmie uzyskać informacje, na jakiej podstawie został złożony wniosek o 
siłownie. Potwierdzoną oczywiście przez Pana skarbnika, ponieważ zgodnie z ustawą o 
finansach publicznych jest to zadanie, jest to uprawnienie wyłącznie w gestii rady gminy.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani radna dokładnie wie, że są pewne zadania 
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inwestycyjne (małe inwestycje). Składa się wniosek i jeżeli otrzyma się dofinansowanie, 
prolongatę wprowadza się do budżetu. Wystarczy przy tym, że pisze Wójt oświadczenie, 
że będą środki finansowe. Składamy wniosków w każdej gminie można powiedzieć około 
100. Dofinansowania dostajemy 10. Teraz mamy program gospodarki niskoemisyjnej. 
Zgodnie z tym, co byśmy chcieli, to musielibyśmy w budżecie zapewnić 15-20 mln zł na 
inwestycje, na 5 lat. Nie ma szans, bo my w budżecie mamy 700 tys. My dajemy 
oświadczenie, że w razie czego możemy to sfinansować, a w razie czego możemy 
zrezygnować. Jeżeli Rada uzna, że niepotrzebne są te siłownie, nie ma sprawy, w każdej 
chwili nie podpisujemy umowy i rezygnujemy. Nie ma żadnego problemu.  
 
Janina Gawlik – Mimo wszystko proszę na piśmie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Dobrze. 
 
Jan Szwedo – Ja mam wniosek do Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Ochrony 
Środowiska. Wiem, że komisja ma objazdy i teraz słyszałem będzie Pan planował 
następne odnośnie lustracji ujęć wody. Więc prosiłbym na końcu zajechać do Budziszowa 
i poinformować mnie, bo ja ciągle czekam co do oświetlenia pewnego odcinka drogi, który 
jest niezbędny do oświetlenia. Czas ucieka i ja już tracę nadzieję, że w tej sprawie 
cokolwiek się uda w tym roku. Druga sprawa, to chciałem zapytać Pana Wójta. Widziałem 
pathera. Czy on tu był, czy jeszcze będzie na terenie dróg gminnych, bo na pewno są 
potrzeby. Jeśli był to zostaliśmy ominięci, a jeśli nie był, to prosiłbym też o informację, 
kiedy będzie. A kolejne pytanie to jest do Komendanta Policji naszej. Trochę może 
żartobliwie zapytam, że policjanci mają na stanie broń, mają kajdanki, mają na stanie 
gaz. Czy klapki tak jak konie też mają, bo tak się zachowują? Przepraszam, że tak 
powiem. Boli mnie spożycie publiczne piwa i to młodzież upija się na oczach dzieci. Nie 
ma żadnej reakcji. Proszę Państwa. To jest społeczeństwo, które zaczyna się uzależniać 
na naszych oczach. Skoro są służby, które są powołane do tego, żeby karać, więc za taki 
proceder, wiec niech to robi.  Ja powiem tylko tyle, że pewien procent tych ludzi, którzy 
publicznie piją to są przyszli alkoholicy w dużym procencie, których my będziemy 
utrzymywać w przyszłości. Oni nas powinni utrzymywać. Ja miałbym prośbę jeszcze do 
radnych, żebyśmy jako Rada, bo tu już słyszę takie sygnały, to nie jest mój pomysł, ale 
podłapany z mediów, żebyśmy do ustawodawcy, żeby wycofano reklamę piwa ze środków 
masowego przekazu, bo być może jeszcze tego naszego głosu potrzeba. Naprawdę boli 
mnie, jak to społeczeństwo się rozpija. Ja nie wiem, czy to coś da, ale według mnie jest 
to sprawa dużej wagi, którą na dziś dzień lekceważymy. Koncerny, które się dorabiają na 
produkcji piwa, media na reklamach, z tego żyją. Jeśli zostanę wysłuchany przez Radę 
byłoby mi naprawdę miło i czułbym się, że cokolwiek zrobiliśmy. Naprawdę robi się źle. A 
to co powiedziałem, że te ogródki piwne prawie na środku drogi, gdzie radiowóz jedzie i 
się w drugą stronę obraca, to tak nie może być. Kierowca się obraca, a nie radiowóz.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, jeśli Pan ma taką wiedzę, 
proszę informować na bieżąco Kierownika posterunku. Wiemy, że sporadycznie takie 
rzeczy się zdarzają i ciężko, żeby funkcjonariusze policji wszędzie byli i wszystkich łapali. 
Na nas też ciąży obowiązek, jeżeli mamy taką wiedzę, taką informację, żeby do 
odpowiednich organów to zgłaszać.  
 
Jan Szwedo - Ja nie będę zgłaszał. Ja dzisiaj tu powiedziałem. Jest człowiek, który 
odpowiedzialny jest za te zadania i niech wypełnia te zadania. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja jeszcze w nawiązaniu do tego co mówił radny i 
jeszcze do dyskusji sprzed tygodnia, ja mam takie pytanie. Czy możliwe jest, żeby 
komisja się zebrała i rzeczywiście przejechała po wszystkich wsiach. Konkretnie, czy 
będzie jeszcze jakaś możliwość pozyskania funduszy do oświetlenia, żeby komisja 
zbadała, który wniosek jest najbardziej zasadny, czy klamka już zapadła? Ja też bym 
korzystała z okazji, że jest pan komendant policji. W miejscowościach naszych jest słaba 
droga, ale pędzą tiry nie przestrzegają żadnych zakazów, bo sobie tak skracają drogę do 
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autostrady w Kątach. I tam myślę, że najskuteczniejsze byłyby mandaty między czasie  
wlepiane.   
 
Ryszard Pisarek - Ja jestem radnym tej nowej kadencji piąty miesiąc. I jako Komisja 
Prawa i Porządku mamy przez pięć miesięcy uzdrowić oświetlenie. Tutaj kolega z 
Sikorzyc, który był trzy kadencje radnym i tego oświetlenia nie zdołał przez 12 lat zrobić. 
Teraz ten nowy Przewodniczący ma szybko dać mu światło. Powiedziałem, że jest objazd 
gminy, to nie wszystkie miejscowości.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w punkcie wnioski i zapytania, 
więc proszę formułować wnioski, a nie żeby dochodziło do utarczek słownych miedzy 
radnymi. Od tego są komisje. Jeżeli jesteśmy w punkcie właściwym w porządku sesji to 
proszę wtedy zabierać głos, a nie w tym punkcie. Nagle się budzimy i zaczynamy nie na 
temat, bo będę przerywać.  
 
Ryszard Pisarek - Panie Przewodniczący, bo została moja komisja wywołana dlatego 
sygnalizuję, że komisja, koledzy radni, którzy są w tej komisji sprecyzujemy, podzielimy 
te miejscowości, odwiedzimy te miejscowości. Chciałbym Pana Kierownika prosić, 
Kierownika tej placówki, bo faktycznie ja też sobie czasami lubię piwko wypić, piwko też 
jest zdrowe, tylko w małych ilościach, ale tu do kolegi z Sikorzyc też się przyłączam, że 
faktycznie tych patroli na terenie naszej gminy, bo ja wiem, że Pan jest też ograniczony 
liczbowo. Czy nie można by też podzielić w tych większych miejscowościach, na 
obrzeżach naszej gminy …. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy Pan Kierownik chciałby się do tego 
odnieść? 
 
Paweł Rosenbeiger – Jeżeli chodzi o sklep i spożywanie alkoholu pod sklepem. Oczywiście 
jest to zakwalifikowane w policji jako wykroczenie społecznie uciążliwe. Za spożywanie 
alkoholu w obrębie sklepu, przed sklepem można nałożyć mandat w wysokości do 100 zł. 
Niemniej jednak spożywanie alkoholu przed sklepem powinno rodzić konsekwencje tego, 
że sklep powinien mieć cofniętą koncesję, a od tego jest Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Jeżeli chodzi o nietrzeźwych kierujących. Każdy kto jest 
świadkiem, że kierowca nietrzeźwy prowadzi samochód jest zobowiązany powiadomić o 
tym policję, bo jeżeli tego nie zrobi, a jemu się to udowodni, to grozi mu 3 lata 
pozbawienia wolności. Chciałbym o tym przypomnieć. A co do kwestii przekraczania 
prędkości i dużego gabarytu, który jeździ naszym terenem. Ciągle z Komendantem toczę 
rozmowy, żeby jak najwięcej patroli było skierowanych na teren Gminy Kostomłoty. 
Niestety, doszła nam autostrada. Dostaliśmy 5 etatów do ruchu drogowego. Kilometraż 
autostrady dzielimy razem z Wrocławiem, Jaworem i innymi jednostkami, które są tutaj 
po drodze, zazębiamy się. Koordynację mamy drogi nr 5 od autostrady w stronę 
Strzegomia. Policjanci dość często przejeżdżają na drodze od Środy Śl. do Kostomłoty z 
ruchu drogowego i z tego co wiem, to reagują na te ciężkie sprzęty, legitymują, 
sprawdzają co przewożą i czy mają do tego pozwolenie. Starostwo też może wydać 
pozwolenie na przejazd samochodów ciężarowych. Dostaliście Państwo zaproszenia. Dnia 
20 maja o godz. 12.00 zapraszam wszystkich w imieniu swoim, Komendanta i Pana Wójta 
na debatę. Debata będzie poświęcona m.in. właśnie bezpieczeństwu w ruchu drogowym, 
pieszych z odblaskami, oszustów na wnuczka, na członków rodziny i różne tematy. Będzie 
też wolna dyskusja. Zapraszam. Będzie Komendant, ja będę, będzie kierownik ruchu 
drogowego. Usiądziemy razem wspólnie i wtedy będziemy mogli razem, wspólnie 
podyskutować. Zapraszam 20 maja tutaj w GOK-u. 
 
Jan Szwedo – Ja nie mówiłem o sklepach, ale mówiłem o miejscach publicznych, gdzie 
właściciel sklepu nie ma wpływu, a policja chyba ma na spożycie alkoholu w miejscu 
publicznym. Ja rozumiem, właściciele sklepów boją się odpowiedzialności, więc starają się 
iść poza ogrodzenie. Proceder odbywa się dalej i dalej dzieci na to patrzą.  
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Paweł Rosenbeiger – Czyli w miejscu publicznym w miejscowości Sikorzyce? 
 
Jan Szwedo – Ja mówię o Gminie Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, zaprosił  Pan Kierownik na 
to posiedzenie i myślę, że bardzo szczegółowo to tam będziemy omawiali i myślę, że 
pozytywny efekt tego będzie.  
 
Marian Fita – Ja mam trzy wnioski. Ja już wspominałem na poprzedniej sesji. Chodzi o 
oznakowanie ulic w miejscowości Kostomłoty. Wiem, że środki na ten cel są w budżecie 
przeznaczone i chciałbym żeby nawet w trybie pilnym jakaś komisja została powołana i 
żeby te ulice, które są oznaczone były w profesjonalny sposób oznakowane, tak jak to 
jest w Kątach, Środzie Śl. W tej chwili pytają się ludzie, gdzie jest ulica, która w spisie 
istnieje, a nie ma żadnego znaku, jeżeli chodzi o dojazd do danej ulicy. Przypominam, że 
środki w budżecie mamy na to. Druga sprawa, którą tu nadmienił chyba dwie sesje 
wstecz Pan Przewodniczący Komisji Prawa i Porządku to wysypisko, które jest pomiędzy 
Kostomłotami a Zabłociem. O ile dobrze pamiętam, to za składowanie tam odpadów w 
postaci gruzu była pobierana nawet opłata. Nie wiem, czy to ZGK brał, czy UG. Jakieś 
minimalne pieniądze były brane za to prawdopodobnie. Ten gruz miał być przeznaczony w 
Piotrowicach na podniesienie terenu. W tej chwili powstało to wysypisko poza jakąkolwiek 
kontrolą. Zwróciłem na to uwagę, że przybywa tego gruzu, różnego rodzaju śmieci; nie 
ma tam oznaczenia. Też służby odpowiednie powinny zareagować, tym bardziej, że tam 
mieszkają ludzie i widzą nieraz. Trzeci sprawa proszę Państwa. Chodzi mi o teren po 
byłym POM-ie. To co tam się dzieje to już, Pan Wójt pewnie zna temat, siedzi syndyk na 
tym, sprawy upadłościowe. Konstrukcje stalowe są wycinane na tych halach. Tragedia to 
jest tylko kwestią czasu tak jak każda inna, która wcześniej była, chociażby na drodze do 
Zabłocia, gdzie  w poprzedniej kadencji zwracałem uwagę, że nieszczęście na drodze to 
kwestia czasu. Zdarzyło się tak. Chciałbym na to uczulić. I tu jeszcze na koniec chciałbym 
się odnieść do tego nieszczęsnego oświetlenia, o którym mówiłem na poprzedniej sesji. 
Szkoda Panie Przewodniczący, że podjął Pan decyzję po objechaniu tych kilku 
miejscowości. Naprawdę jako członkowie Komisji Prawa i Porządku liczyliśmy na to, że 
objedziemy całą Gminę, wszystkie miejscowości i wtedy podejmiemy decyzję na co 
przeznaczamy te 100 tys. z publicznych środków.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Była mowa o bezpańskich pasach i kotach, a chodzi o 
coś takiego. Jaka jest odpowiedzialność gminy i ewentualnie, gdzie się zwracać, bo chodzi 
o grasujące dziki w strasznych ilościach np. u nas na wsi. To są dziki, to są lisy. Do kogo 
się zwracać w takiej sytuacji? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czyli zwierzęta dziko żyjące. 
 
Janina Gawlik – To, jak Pan radny mówił o oznakowaniu, to domniemywamy, że  jest to z 
pieniędzy wiejskich. 
 
Marian Fita - Nie. To jest zapisane  w budżecie. 
 
Janina Gawlik – Bo my czekamy na oznakowanie w Piotrowicach. Natomiast mam pytanie 
Panie Wójcie, jak wychodzimy na śmieciach. Czy mieścimy się w tych dochodach 
zebranych, czy dopłacamy do tych śmieci, bo umowa się chyba kończy i będzie następny 
przetarg. Drugie pytanie. Chciałabym się dowiedzieć, jak jest realizowana odpłatność za 
śmieci, bo nie ukrywam w Piotrowicach mamy jeden punkt, a myślę, że tu z Panem 
Komendantem będziemy mieli spotkanie w Piotrowicach to wskażemy, bo śmieci non stop 
są palone. Czy to znaczy, że on nie płaci, czy on nie chce ładować do kubłów, czy on nie 
ma kubłów. Chciałabym taką informację (może be nazwisk), czy wszyscy płacą za śmieci, 
jak jest realizowana umowa, czy dopłacamy coś z gminy, czy nie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Śmieci się bilansujemy, chociaż ja nie ukrywam, że 
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powinno nam więcej zostawać, ponieważ jest ta obsługa dość duża. Natomiast tutaj się 
bilansujemy. Mamy umowę do końca roku i będziemy ogłaszać przetarg. Jeśli chodzi o 
oświetlenie odcinka Budziszów, ja przepraszam bardzo Pana radnego, otrzyma Pan 
odpowiedź. Moi pracownicy gdzieś tam to przegapili, że nie odpisali. Nie odpisali ponieważ 
nie ma środków finansowych, ale powinni odpisać. Pani sołtys jak nie dostała to dostanie. 
Jeśli chodzi o drogi gminne to jeszcze ich nie robiliśmy, bo firma przyjechała w jedną 
sobotę i było plus 3 stopnie i  rozmawiałem z Panem Kierownikiem Kocielskim, żeby firmę 
odesłać. Jeśli chodzi o patcher, klejenie dziur. Na razie to była robiona tylko Pustynka-
Karczyce w ramach gwarancji, bo tam jeszcze mamy gwarancję, a patcher dopiero 
przyjedzie na drogi gminne. Jeśli chodzi o oświetlenie to komisja zakończyła już prace. 
Komisja teraz będzie analizować co na przyszły rok i zobaczymy, jaki będziemy mieli 
budżet, bo trudno w tej chwili już przewidywać co będzie. Ja na Komisji Budżetowej już 
mówiłem jakie są  pewne zagrożenia i co jest. Na razie nie możemy łapać na wierzbie 
gruszek. Jeśli chodzi o oznakowanie ulic to ja mam tylko na remonty dróg w budżecie. Na 
oznakowanie to jakiejś pozycji specjalnej nie ma Panie radny Fita, ale trzeba byłoby coś 
takiego zrobić, bo w siedzibie gminy powinny być wskazówki urząd gminy, ulice, ośrodek 
zdrowia. Ja już rozmawiałem na ten temat, ponieważ coś takiego trzeba zrobić. Ma Pan 
rację i to trzeba będzie zrobić. Jeśli chodzi o składowanie gruzu to gruz składowany jest 
już tam 30 lat w sumie. Jest jedyne wyjście trzeba obmiar zrobić, ogłosić przetarg i to 
wywieźć. Firma niech to sobie zabierze i wywiezie, ale jeszcze będę musiał w budżecie 
poszukać pieniędzy.  
 
Marian Fita - 30 lat nie, Panie Wójcie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – To 25. 
 
Marian Fita - Nawet 10 nie ma. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – To jeszcze za Bąka było składowane.  
 
Marian Fita – Nie, Panie Wójcie. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pamiętam dokładnie. Nie będziemy się targować. Niech 
będzie nawet i 3 lata. To jest wszystko jedno, ale w budżecie trzeba znaleźć pieniądze. 
Jeśli chodzi o budynki po byłym POM. Tam była firma, która chciała jeden budynek przy 
stacji diagnostycznej zagospodarować, ale wstrzymała się, bo ponoć znalazła lokalizację 
gdzieś indziej, chociaż myśmy stawali na głowie, aby tą firmę przyciągnąć. Natomiast jest 
taka sytuacja, że raporty środowiskowe, jeśli chodzi o ochronę środowiska żądają w 
innych lokalizacjach. Firma miała dwie lokalizacje i z tego wynika, że nie musiała robić 
raportu i dlatego mam nadzieję, że może wróci. Ja wiem tam syndyk siedzi, komornicy 
itd. Dziki chodzą i my jako gmina nic do tego nie mamy. Dzik stworzenie boskie niektórzy 
mówią. Jest też bardzo niebezpieczne, bo mieszkańcy niektórzy, tak jak mamy we 
Wrocławiu, nie mówię o Lisowicach absolutnie, że dokarmiają  jeszcze i one coraz bliżej 
podchodzą. Ale faktycznie w Lisowicach jest taki teren, że one chodzą. Można powiedzieć, 
że część jest niezagospodarowana i tam rosną duże roślinki, i te dziki mają tam miejsce, 
a jeszcze kiedyś była kukurydza. Jeżeli dziki, to na naszym terenie działają koła 
łowieckie. Jest prośba, aby zwrócić się do Pani Swacha jakie na tym terenie jest koło 
łowieckie. Tam jest dużo terenu otwartego. Koła łowieckie też przyjeżdżają i jakby 
mieszkańcom pomagają. Jest ograniczenie, że w terenie zabudowanym nie można 
używać broni. To są te odległości, których myśliwi także musza przestrzegać.  
 
Iwo Iwaszków - Czy będzie możliwe rozebranie tej kupki gruzu, ponieważ pyta mnie 
wielokrotnie jeden z mieszkańców o to, czy rozbierzemy tą kupkę, która jest za tym 
placem, i czy będzie można przewieźć to kruszywo i wysypać na drogę przy poczcie. 
Mieszkańcy pytają, czy jest możliwe, żeby jak najszybciej tą drogę utwardzić.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja sobie zapisałem to zabierzemy, nie ma problemu. 
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Iwo Iwaszków  - I przekujemy słabe strony na mocne. 
 
 
 Ad. 18. 
Jan Szwedo – Odnośnie oświetlenia w Budziszowie. Proszę nie odbierać tego jako atak. W 
Budziszowie nastąpiła taka sytuacja, że mieszkańcy budynku, do którego proszę o 
oświetlenie, droga którą się komunikowali z resztą miejscowości a przystankiem została 
zagrodzona przez firmę Radpol, która wykupiła to podwórko i ta sytuacja jest nowa. Tam 
nie ma tego, że jest zaniedbana od lat. To jest sytuacja od 1,5 roku, aczkolwiek ……to jest 
w pierwszej kolejności. Proszę nie odbierać tego jako atak na pana osobę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Nie widzę. 
 
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie VIII sesji Rady 
Gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.20. 
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Załącznik 
 
 

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 

VII sesji w dniu 31 marca 2015 r. 
 
 

1. Uchwała Nr VII/34/15 w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kostomłoty na 2015 rok”. 
Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 
 

2. Uchwała Nr VII/35/15 w sprawie uchylenia uchwały Nr LIII/327/14 Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 28 października 2014 r. uchylającej uchwałę nr XLI/201/09 Rady 
Gminy Kostomłoty z dnia 25 sierpnia 2009r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla 
terenów położonych w obrębach Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździorno, 
Piotrowice, przewidzianych pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z niezbędną 
infrastrukturą. 
Uchwała została podjęta w związku z wnioskiem Grupy PEP Farma Wiatrowa 
Dębice/Kostomłoty Sp. z o.o. o wszczęcie procedury związanej z przywróceniem prac 
nad miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego.  
 

3. Uchwała Nr VII/36/15 w sprawie budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2015. 
Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 
Dochody budżetu gminy – 21.604.494,69 zł. 
Wydatki budżetu gminy – 22.435.029,69 zł. 
 

4. Uchwała Nr VII/37/15 o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
Uchwała ma zastosowanie do kolejnych lat budżetowych następujących po roku, w 
którym została podjęta. 
 

5. Uchwała Nr VII/38/15 w sprawie zwolnienia ZGK w Kostomłotach z obowiązku wpłat 
do budżetu Gminy Kostomłoty nadwyżki środków obrotowych. 
Nadwyżka zostanie przeznaczona na realizację zadań statutowych. 
 
 
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 
3,4,5). 
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